
国际学生招生简章

学校简介

天津职业技术师范大学是中国最早建立的以培养职

业教育师资为主要任务的普通高等院校，成立于 1979 年。

学校始终坚持“动手动脑、全面发展”办学理念，培养

了高素质职教师资和应用型高级专门人才。学校打造一

流本科教育和一流研究生教育，荣获国家级教学成果特

等奖 1 项，国家级教学成果一等奖 2项。深化改革，创

新模式，形成本硕博全层次职教师资培养体系，培养出

我国首批“双师型”本科、硕士和博士。学校是教育部与天津市人民政府共建高校、人力资源

和社会保障部与天津市人民政府共建高校，天津市高水平特色大学建设高校。

学校从 1993 年开始招收外国留学生，是招收中国政府奖学金学生、国际中文教师奖学金

生及天津市外国留学生政府奖学金生的院校。2003 年以来，学校国际学生规模持续增长，有

来自亚非欧美等 70 余个国家的近千名国际学生在我校进行长短期的研修和学习。目前有来亚

洲、欧洲、非洲 20 余个国家的本科、硕士和博士国际学生在校学习。

学校现有各类全日制在校生 1.8 万余人，教学层次

分为本科、硕士研究生和博士研究生，拥有工学、教育

学、理学、管理学、经济学、文学、艺术学等 7 个学科

门类，51 个本科专业、10 个学术型一级学科硕士点、9

个硕士专业学位类别，1 个服务国家特殊需求博士人才

培养项目。此外，学校建有世界技能大赛中国研究中心、

鲁班工坊国际发展研究中心、工程实践创新项目（EPIP）

研究与推广中心、非盟研究中心和教育部教育援外基地等工作机构。

学校交通便利，周边设有有公交车站、地铁车站通往市区各处，乘地铁或公交车 30 分钟

可达天津火车站和天津西站，乘出租车 20 分钟可达天津滨海机场。从天津乘城际列车 30 分钟

可抵达中国首都北京。

申请基本条件

1. 申请人须为非中国籍公民，身体健康；

2. 申请人的学历和年龄要求：

● 来华学习本科专业者，须具有高中毕业学历，成绩优秀，年龄不超过 25 周岁（申请天

津市政府奖学金者年龄不超过 30 周岁）；



● 来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过 35 周岁；

● 来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，从事职业教育且年龄不超过 40 周岁；

● 作为汉语进修生来华学习者，须具有高中毕业学历，来华进修汉语专业，年龄不超过

35 周岁；

3. 申请中文授课专业者中文能力应达到《国际汉语能力标准》四级水平；

4. 申请英文授课专业者应来自以英语为母语或官方语言的国家，或毕业于英语专业，或

具有相当于雅思 5.5、托福 80 分及以上的英语水平。

申请时间

申请人向我校国际学院提供申请，申请时间一般为 3 月 1日月至 6月 30 日（具体截止时

间根据当年奖学金资助机构及招生情况确定，恕不另行通知）。

申请所需材料

如无特别说明，所有材料提供扫描件即可。所有材料应以中文或英文填写或显示，使用其

他语言的材料须提供经过公证的中文或英文翻译件。

● 来华学习申请表；

● 经过公证的最高学历证明；

● 经过公证的学习成绩单影印件；

● 语言水平证明材料；

● 不少于 800 字学习或研究计划；

● 攻读硕士学位或博士学位者，须提交两名教授或副教授的推荐信；

● 《外国人体格检查表》（可从 http://www.csc.edu.cn/Laihua/下载）和血液检查报

告单。体检必须涵盖《外国人体格检查表》所列项目。体检项目不全、无主治医师签字、未加

盖医院公章或申请人相片未盖章的检查表无效。体检有效期为 6个月，请选择合适的时间体检；

● 护照个人信息页；

● 无犯罪记录证明。

招收专业及学制

学士学位：学制 4年

所属学院 专 业

机械工程学院
机械设计制造及其自动化、机电技术教育、材料成型及控制工程、

工业设计、机器人工程、智能制造工程

自动化与电气工程学

院
电气工程及其自动化、测控技术与仪器、自动化

信息技术工程学院
计算机科学与技术、教育技术学、网络工程、软件工程、

数字媒体技术、数据科学与大数据技术

http://www.csc.edu.cn/Laihua/


职业教育学院 教育学、应用心理学

汽车与交通学院 车辆工程、交通运输、汽车服务工程、新能源汽车工程

理学院 数学与应用数学、信息与计算科学、应用物理学

外国语学院 汉语国际教育

电子工程学院
通信工程、电子信息工程、微电子科学与工程、电子科学与技术、

光电信息科学与工程

经济与管理学院
金融学、电子商务、人力资源管理、物流管理、财务会计教育、

信用管理

艺术学院 动画、产品设计、视觉传达设计、艺术与科技

硕士学位：学制 3年

注：标记*为可英文授课专业
博士学位：学制 4年

注：英文授课专业

汉语研修：

所属学院 专 业

机械工程学院
*机械制造及其自动化、 *机械设计及理论、机械电子工程、材

料科学与工程

自动化与电气工程学院
*控制理论与控制工程、检测技术与自动化装置、

模式识别与智能系统

信息技术工程学院 *软件工程、教育技术学

职业教育学院 教育学、心理学

汽车与交通学院 车辆工程、载运工具运用工程、交通信息工程及控制

理学院
基础数学、应用数学、计算数学、运筹学与控制论、

概率论与数理统计

外国语学院 国际中文教育

电子工程学院 *信息与通信工程

经济与管理学院 管理科学与工程

专 业 研究方向

教育学 机械设计制造教育、自动化工程教育

专 业 项目类别



自费生学习费用

1.报名费：400 人民币

2.学 费：

本 科 生：文科 16,500 元人民币/年

理科 18,000 元人民币/年

硕士研究生：文科 21,500 元人民币/年

理科 23,500 元人民币/年

博士研究生：30,000 元人民币/年

汉语研修生：13,000 元人民币/年

3.考工费：1000 元人民币

4.教材费：500 元人民币/年

5.医疗保险费：800 元人民币/年

6.住宿费：70 元人民币/人/天(单人间)、35 元人民币/人/天(双人间)。配有卫浴、家具、

卧具、空调、电视机等。

注：凡申请我校自费留学生其申请资质十分优秀者，我校将推荐其为天津市天津市外国留学生政府奖

学金生。

录取及通知

学校将于 8月 30 日前将《录取通知书》寄给学生本人，《外国留学人员来华签证申请表》

（JW201 或 202 表）请申请人到留学中国页面下载(https://www.studyinchina.edu.cn），并

据此到中国使馆申请办理来华留学签证。

生活设施及学校周边

国际学生宿舍设施完备，附近有篮球场，足球场，网球场等体育设施。校内有学生生活服

务区，包括食堂、理发店等。学校附近有多个超市，同时还有地铁站和公交车站，乘地铁和公

交车非常方便。

目前学校正在不断发展壮大中，各项服务设施不断完善,国际学生将会在这里度过令人难

忘的，美好的，快乐的学习生活。

联系方式

天津职业技术师范大学国际学院

地址：天津市河西区大沽南路 1310 号 邮编：300222

电话：0086-22-88181558 邮箱: admission@tute.edu.cn

网址：www.tute.edu.cn

汉语研修 一学年研究生



Admission Brochures for International Students

Brief Introduction of TUTE

Tianjin University of Technology and Education (TUTE), founded in 1979，is the first normal
universities focusing on cultivating teachers for vocational schools in China. TUTE sticks to the
educational philosophy of “Hand and Mind, All-round Development”. It has cultivated high-quality
vocational teachers and application-oriented senior professionals. TUTE built first-class
undergraduate education, and won one national special prize for teaching achievements and two first
prizes for national teaching achievements. To deepen the reform, innovate the model, form a
full-level vocational education teacher training system of
bachelor's degree, master's degree and doctoral degree, and
cultivate the first batch of "double-qualified" undergraduate,
master's degree and doctor's degree in China. TUTE is
co-constructed by the Ministry of Education and the Tianjin
Municipal People's Government, and the Ministry of Human
Resources and Social Security and the Tianjin Municipal People's Government.

TUTE started to enroll international students since 1993. It has long been qualified to recruit
students under various scholarship programs ， including Chinese Government Scholarship ，

International Chinese Language Teachers Scholarship and Tianjin Government Scholarship Foreign
Students. The scale of international students has expanded continuously since 2003. TUTE enrolls
nearly 1,000 international students from more than 70 countries for both short-term and long-term
study yearly. Currently there are undergraduates and postgraduates from more than 32 countries in
Asia, Europe and Africa are studying at TUTE.

TUTE has more than 18,000 full-time students at the levels
of undergraduate, postgraduate and PhD in 7 disciplines of
engineering, education, science, management science,
economics, literature and art ， with 51 undergraduate
programs.There are 10 master's degree programs in academic
first-level disciplines, 9 professional master's degree categories,

and 1 doctoral training program to serve the special needs of the
country. In addition, TUTE owns some research organizations,
such as World Skills Competition China Research Center, Luban
Workshop International Development Research Center,
Engineering Practice Innovation Project (EPIP) research and
promotion Center, Center of African Union Studies and
International Education Aid Centre of Ministry of Education etc.



The transportation around TUTE is very convenient, with bus stations, subway stations around.
It takes 30 minutes from TUTE to Tianjin Railway Station, or Tianjin West Railway Station by
subway or bus, and 20 minutes to Tianjin Binhai Airport by taxi. Also, it only takes 30 minutes by
intercity between Tianjin and Beijing, the capital of China.

Criteria & Eligibility

1. Applicants must be non-Chinese citizens and be in good health.

2. Educational background and age limit:

- Applicants for undergraduate programme must have senior high school diploma with good
academic performance and be under the age of 25, and applicants for Tianjin Government
Scholarship should be under the age of 30.

- Applicants for master’s degree programme must have bachelor’s degree and be under the age
of 35.

- Applicants for doctoral degree programme must have master’s degree and be under the age of
40.

- Applicants for Chinese language training programme must have senior high school diploma
and be under the age of 35. Chinese language is the only available subject.

3. For applicants of Chinese-teaching program, their Chinese proficiency must reach level 4
under Chinese Language Proficiency Scales For Speakers of Other Languages.

4. Applicants of English-teaching program should be from countries using English as their
official or mother language, or major in English, or have such English proficiency as 5.5 and above
under IELTS or 80 and above under TOEFL.

Application Time

The applicants send the application materials to the International College of Tianjin University
of Technology and Education. The application time is generally from March 1st to June 30th（The
specific deadline is determined according to the scholarship funding institutions and enrollment
situation of the year without prior notice）.

Application Documents

Only scanning copy of below documents are needed if there is no extra statement. All documents
should be filled or manifested in Chinese or English. An notarized copy of Chinese or English
translations must be submitted for documents in other languages.

- Application form for study in China.

- Notarized highest diploma.

- Notarized Academic transcripts of highest education.



- Certificates of language proficiency.

- Study or research plan that no less than 800 words.

- Two letters of recommendation in Chinese or English from professors or associate professors
for master’s and doctoral degree applicants.

- Foreigner Physical Examination Form (Download from http://www.csc.edu.cn/Laihua), and
Blood Test Report. The medical examinations must cover all the items listed in the Foreigner
Physical Examination Form. Incomplete records, those without the signature of the attending
physician, the official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid.
Please select the appropriate time to take medical examination as it is valid for only 6 months.

- Personal information page of passport

Degree Program
Bachelor’s degree (Four years)

Departments Specialties

School of Mechanical Engineering

Mechanical Design, Manufacturing & Automation, Intelligent
Manufacturing Engineering, Mechanical and Electrical Technology
Education, Materials Shaping and Control Engineering, Robotics
Engineering，Industrial Design

School of Automation and
Electrical Engineering

Electrical Engineering and Automation, Automation
Measurement & Control Technology and Instrumentation

School of Information
Technology and Engineering

Computer Science & Technology, Educational Technology, Network
Engineering, Software Engineering, Digital Media Technology, Data
science and Big data technology

School of Electronics
Engineering

Communications Engineering, Electronic & Information Engineering,
Microelectronics Science and Engineering, Electronic Science &
Technology, Opto-Electronics Information Science and Engineering

School of Automobile and
Traffic

Vehicle Engineering, Communications and Transportation,
Automobile Service Engineering，
New Energy Vehicle Engineering（No CSC）

School of Science
Mathematics & Applied Mathematics, Information & Computing
Science, Applied Physics

School of Vocational Education Pedagogy, Applied Psychology

School of Economics and
Management

Monetary Finance, Electronic Commerce, Human Resource
Management, Logistics Management, Financial Accounting
Education, Credit Management

School of Foreign Languages Teaching Chinese to Speakers of Other Languages

School of Arts
Animation, Product Design, Visual Communication Design,
Art and Technology

Master’s Degree (Three years)



NOTE：(*)---instructed in English language

Doctoral Degree (4 Years)

Specialties Research Field

Pedagogy
Mechanical design and manufacturing education；Automation
engineering education

NOTE：instructed in English language

Chinese Language Learning

Specialties Item
Chinese Language One Academic Year Chinese Language Training

Fees of self-supporting international student

Estimated Costs For Self-financed International Students

1. Application fee: 400 RMB

2. Tuition fee:

Bachelor’s Degree: Arts: 16,500RMB/ academic year

Science: 18,000 RMB/ academic year

Departments Specialties

School of Mechanical Engineering
* Mechanical Manufacture and Automation, *Mechanical Design
and Theory, Mechatronic Engineering, Materials Science and
Engineering

School of Automation and
Electrical Engineering

* Control Theory and Control Engineering,
Detection Technology and Automation Devices,
Pattern Recognition and Intelligent System

School of Information
Technology and Engineering

* Software Engineering, Educational Technology

School of Electronics Engineering *Information and Communication Engineering

School of Automobile and Traffic
Vehicle Engineering, Vehicle Operation Engineering, Traffic
Information Engineering and Control

School of Science
Fundamental Mathematics, Operational Research and Cybernetics,
Computational Mathematics, Applied Mathematics, Probability
Theory and Mathematical Statistics

School of Vocational Education Pedagogical Principles, Studies of Higher Education, Psychology

School of Economics and
Management

Management Science and Engineering

School of Foreign Languages Chinese Language International Education



Master’s Degree： Arts: 21,500 RMB/ academic year

Science: 23,500 RMB/ academic year

Doctoral Degree: 30,000 RMB/ academic year

Chinese Language Students:13,000 RMB/ academic year

3. Skill level exam: 1,000 RMB

4. Learning materials: 500 RMB/ academic year

5. Insurance: 800 RMB/ academic year

6.Accommodation: 70RMB/person/day(single room), 35RMB/person/day(double room)
Including：bathroom, bed, air conditioner, telephone, TV, Internet and so on.

Note: Students who apply for self-funded international students with excellent
qualifications will be recommended by TUTE to be awarded the Tianjin Government
Scholarship for Foreign Students.

Admission and Notice

TUTE will send Admission Notice to the applicants before August 30th. The applicants could
download Visa Application for Study in China (JW201 or JW202) from "study in China" "Visa
Application" on the homepage (https://www.studyinchina.edu.cn) and apply for visa from China
Embassy with these documents.

Facilities on and off Campus

The apartment building is surrounded by trees and grass, and is easy to access the playground
where students can play basketball, football, tennis, and so on. There is a service zone for students on
the campus, including canteen, barbershop, etc. There are several large supermarkets nearby. It is
very convenient to take Tianjin Metro to the downtown. There are also a lot of public buses to the
downtown. The university is developing from day to day and the service facility is becoming
increasingly better. International students will enjoy an unforgettable and happy life here. Welcome
to TUTE!

Contact Information
International College, Tianjin University of Technology and Education

Address: No. 1310 Dagu South Road, Hexi District, Tianjin, P. R. China

Postcode: 300222

Tel: 0086-22-88181558 Fax: 0086-22-88181558

E-mail: admission@tute.edu.cn

Website: http://en.tute.edu.cn


